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Halmstads  k o m m u n s  yttrande ö v e r  Trafikverkets förs lag  till nationell  
plan för t r a n s p o r t s y s t e m e t  2018-2029  - drnr: N2017/05430/TIF 

Trafikverket  h a r  tagi t  f ram ett förslag till nationell p lan  fö r  t ransportsystemet 2018-2029.  Halmstads  
k o m m u n  h a r  blivit  inbjudna till samråd  a v  förslaget  och  nedan  följer kommunens  synpunkter .  Halmstads  
k o m m u n  vill framföral l t  lyfta f ram;  

• D e t  posi t iva i att Västkustbanan i sin helhet  byggs  ut  till dubbelspår  unde r  planperioden 
• Vik ten  a v  att färdigställa u tbyggnaden av Halmstad  resecentrum inom planperioden 
• A t t  invester ingar  p å  v ä g  2 6  b ö r  hanteras  inom planperioden 

Halland har  växtvärk 

Halland h a r  växtvärk.  Inte minst  i sin infrastruktur. M å n g a  ä r  d e  s o m  vill bo  och arbeta  hä r  och  idag ä r  E 6  
och  Västkustbanan ett välkänt  sugrör  i trafikflödet. 13 500  nya  bostäder  är  p lanerade till och  m e d  2021,  va r  
a v  10 000  i s tat ionsnära lägen. F ö r  att fler resenärer  ska  välja e t t  hållbart resande mås te  de t  helt  enkelt  till 
m e r  kapaci tet  p å  Västkustbanan.  Infrastrukturinvesteringar hä r  påverkar  inte bara  Hallands,  Halmstads  
k o m m u n s  utan  också  Väs t ra  Götalands o c h  Skånes  arbetsmarknadsutveckling.  Väs tkus tbanans  fortsatta 
utveckling är  e n  förutsättning för  en fortsatt stark tillväxt i hela  Sydvästsverige,  m e d  öka t  bos tadsbyggande 
och  ökad  sysselsättning som föl jd.  

I förslaget  till nationell transportplan 2018-2029  föreslås  dubbelspår  byggas  ut  på d e  tre å ters tående 
sträckorna i Hal land  och  Skåne  tillika en ombyggnad  a v  Halmstad  C för ökad  kapacitet.  1992 beslutade 
r iksdagen o m  e n  utbyggnad till dubbelspår  p å  hela Västkustbanan.  De t  ä r  n u  25  å r  sedan.  V i  förutsätter att 
regeringen s tår  fast v id  d e  föreslagna investeringarna p å  Västkustbanan så att beslutet  äntl igen kan 
verkstäl las.  

Halmstad på v ä g  m o t  150  0 0 0  invånare  

Halmstads  k o m m u n  v ä x e r  så de t  knakar  o c h  de t  gå r  snabbt.  I nom kort k o m m e r  k o m m u n e n  h a  vuxi t  till 100 
000 invånare.  Halmstad  ä r  e n  tydlig målpunkt ,  inte m ins t  för  södra Halland d å  arbetspendl ing från 
kringl iggande k o m m u n e r  ä r  stor. Halmstad  h a r  g o d a  förutsät tningar att fortsätta växa  och  målsättningen ä r  
att k o m m u n e n  å r  2050 ska vara  150 000  invånare.  Målsät tn ingen ä r  en r iml ig  u tgångspunkt  utifrån h u r  
befolkningsökningen sett ut unde r  den  senaste femårsper ioden och  även sett till takten p å  bostadsbyggandet .  
Til lväxten i Halmstad  påverkar  i h ö g  grad infrastrukturen. Hal lands  och  Halmstads  ti l lväxt ä r  något  s o m  
tydligt f ramgår  i planförslaget dä r  det på sid. 52 redovisas att Hal land ha r  den  f järde snabbaste  indexerade  
och prognost iserade befolkningsutveckl ing bland länen ( å r  1990-2040).  
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Halmstads  k o m m u n  h a r  g o d a  förutsät tningar  at t  utvecklas  till e n  tydl ig  må lpunk t  i Sydvästsverige och  g o d  
t i l lgänglighet skapar  förutsät tningar  fö r  tillväxt. Halmstads  geograf iska läge längs m e d  E 6  och  
Väs tkus tbanan t i l l sammans m e d  en utvecklad hamnverksamhet ,  e n  regional flygplats och  därtill yt terl igare 
två  anslutande j ä rnvägar  samt  s tamvägarna  25 och 2 6  skapar  koppl ingar  i al la riktningar. De t  finns g o d a  
möjl igheter  för näringslivet  a t t  e tablera o c h  driva företag i k o m m u n e n  inte mins t  g e n o m  den g o d a  
t i l lgängligheten till såväl  den  nationella och  d e n  internationella marknaden .  

H a l m s t a d s  r e s e c e n t r u m  är  viktigt  för  s t a d e n  o c h  d e n  reg iona la  t i l lväxten 

Halms tads  k o m m u n  applåderar  att hela  Västkustbanan byggs  u t  till dubbelspår  under  planperioden.  
Halmstads  k o m m u n  se r  e n  s tor  potential i a t t  u töka utbytet  m e d  Skåne  och  Väs t ra  Götalandsregionen.  A t t  
färdigställa s is ta  e tappen a v  resecentrum bidrar  till a t t  s tärka Halmstad  s o m  målpunkt  o c h  staden u tgör  e n  
vikt ig  n o d  i e t t  strakt växande  Hal land  och  Sydvästsverige.  K o m m u n e n  h a r  påbörjat  arbetet m e d  detaljplan 
fö r  den sista e tappen av resecentrum och  planerar  att stärka satsningen i infrastruktur g e n o m  at t  låta denna  gå 
i takt  m e d  övr ig  samhäl lsplanering i närområde t .  

G e n o m  at t  u töka  kapaciteten p å  Halmstads  personbangård finns möj l ighet  a t t  utöka antalet  turer  på 
Västkustbanan,  återuppta persontågstrafik p å  Markarydsbanan  samtidigt  s o m  HNJ-banan  fortsatt kan  
trafikeras. E n  del i att utveckla  reg ionen  o c h  st imulera till ett ökat  utbyte  mel lan  Halland och  Nordös t ra  
Skåne  ä r  att återuppta persontågstrafik p å  Markarydsbanan.  De t t a  s tärker  satsningen p å  Halms tad  C och  ge r  
synergieffekter.  F ö r  att fullt u t  ta t i l lvara p å  dessa synergieffekter  behövs  ä v e n  ett mötesspår  p å  
Markarydsbanan  vilket skapar  möj l igheter  fö r  att köra  e n  stabil, säker  och  frekvent  trafik m e d  regionaltåg,  
interregionaltåg och  gods tåg  p å  Markarydsbanan.  Satsningen krävs även  för  att Markarydsbanan ska  kunna  
fylla behovet  s o m  omledningsbana,  ett behov  s o m  k o m m e r  at t  ö k a  i s amband  m e d  arbete  p å  L o m m a b a n a n  
och  Söderåsbanan.  I den  nationella planen finns pot tmedel  fö r  b land annat  t r imnings-  och mil jöåtgärder  för 
objekt  s o m  underst iger  100 mi l joner  kronor.  Halmstads  k o m m u n  förutsätter  att mötesspåret  p å  
Markarydsbanan  hanteras inom denna  pott o c h  att detta prioriteras högt  utifrån redan gjorda analyser  av d e n  
samlade  ef fektbedömningen (SEB).  K o m m u n e n  förutsätter  också  att detta samordnas  m e d  relevant  regional  
p lan .  

Återbeta ln ing  a v  u n d e r h å l l s s k u l d  

D e t  ä r  väldigt  positivt att Traf ikverket  t a r  e t t  större grepp  o m  drift- underhål l  och reinvestering p å  
järnvägsnäte t .  Det ta  kan  bidra till a t t  underhål lsskulden p å  dagens  j ä rnvägsnä t  hämtas  igen. A t t  n a m n g e  
större investeringar för drift- underhål l  och  reinvestering kan b idra  till att d e n  befintliga 
transport infrastrukturen får nödvänd ig  standard och driftsäkerhet så att en robus t  och  pålit l ig jä rnvägs t raf ik  
kan  erbjudas.  D e t  ä r  väldigt posit ivt  att Markarydsbanan finns m e d  s o m  namngive t  objekt  i det ta  
s ammanhang .  

I r e sonemangen  o m  drift- underhåll  o c h  reinvestering är  de t  viktigt  att det f inns ett helhets- o c h  sys temtänk.  
Invester ingar  s o m  f inns i planförslaget bör  g å  i takt m e d  drift- underhål l  och  reinvesteringar.  Til l  exempe l  
HNJ-banan  s o m  även består  a v  sträckan V ä r n a m o  - Halmstad,  denna  bandel  b ö r  vara  aktuell  för  drift ,  
underhåll  och  reinvestering. Banan  behöver  e n  nödvändig  s tandard och  driftsäkerhet för  att investeringar ska  
kunna  mot iveras  på banan så att dess  potential  för  u tökad persontrafik och  godstrafik ska kunna  tas til lvara. 

Synerg ie f f ekter  på  inves ter ingarna  
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I förslag till nationell plan för t ransportsystemet  finns satsningar  p å  järnvägsnäte t  s o m  ska  möj l iggöra  att 
köra  m e d  längre, tyngre och  större tåg. Ett  mötesspår  mel lan Halms tad  och  Falkenberg finns m e d  i 
planförslaget  och  Halmstads  k o m m u n  m e n a r  att det ä r  viktigt  att se över  möjl igheterna att samlokalisera 
detta m e d  e n  stat ionsetablering i s a m m a  geografi .  Det ta  mötesspår  b ö r  synkroniseras  m e d  k o m m u n e n s  
långsiktiga planering. Halmstads  k o m m u n  ska t a  f ram e n  fördjupad översiktsplan fö r  norra  Halmstad  och  e n  
de l  i detta arbete är  att koppla  ihop samhäl lsbyggnaden m e d  et t  ny t t  stationsläge i dessa  trakter. Det  bör  
studeras nä rmre  om nyt ta  m e d  mötesspåret  kan  växlas u p p  g e n o m  att knytas till persontågstrafikens framtida 
utveckling.  

V ä g  2 6  o c h  v ä g  2 5  

I Halmstad gå r  två  v ä g a r  s o m  ti l lhör det nationella stamnätet,  v ä g  26  och  v ä g  25. K o m m u n e n  vill framförall t  
framhålla vikten av att förbättra trafiksäkerheten p å  v ä g  26. Planförslaget  innehåller investeringar p å  väg  2 6  
om planförslaget  får u tökad ekonomiska  ram. A t t  inte hantera  t raf iksäkerhetsproblematiken p å  denna  v ä g  
unde r  planperioden känns  orimligt .  Halmstads  k o m m u n  m e n a r  at t  föreslagen investering b ö r  hanteras  inom 
planperioden o c h  att investeringen bör  synkroniseras m e d  byggnat ion av cykelväg mel lan Oskars t röm o c h  
Halmstad.  V a d  gäl ler  v ä g  25  s å  anser  kommunen  att de t  o m g å e n d e  bör  starta e n  Å V S  från Halmstad  österut  
till länsgränsen.  

Hur faller p o t t m e d l e n  n e d  p å  lokal n i v å ?  

I förslag till nationell p lan  f inns pot tmedel  fö r  t r imnings-  och  mil jöåtgärder  för  objekt  s o m  underst iger  100 
mil joner  kronor. D e n n a  pott  inkluderar  bland annat  åtgärder  fö r  kollektivtrafik och cykel.  F ö r  cykel  f inns 
beskrivet  att medel  för  t r imningsåtgärder  kan  användas  till de t  nat ionella vägnätet .  Halmstads  k o m m u n  vill i 
detta s ammanhang  lyfta väg  2 6  och  behovet  a v  en ny  cykelväg u tmed  denna,  framförallt  p å  sträckan 
Oskarström in m o t  Halmstad.  E n  cykelväg u tmed  26:an h a r  i såväl kommunens  s o m  Reg ion  Hal lands  
cykelplan pekats  ut  s o m  e n  cyke lväg  med  potential  fö r  ö k a d  arbetspendling. H ä r  finns stora möjl igheter  a t t  
flytta över  resor  från bil till cykel,  inte mins t  d å  användningen a v  d e  el-drivna cyklarna  ökar .  

Över lag så ä r  d e t  positivt m e d  pot tmedel  d å  detta skapar  flexibilitet. Det  ä r  dock relativt s tora objekt  s o m  kan  
finansieras g e n o m  dessa  potter  och  Halmstads  k o m m u n  vill lyfta frågan kr ing  v e m  s o m  prior i terar  inom 
ramen  för  potterna? V a d  baseras prioriteringen p å  och vilken möj l ighe t  h a r  k o m m u n e n  att påverka  det ta? 
I de fall d å  k o m m u n e n  behöver  samordna  sig med  planförslaget  krävs  långsiktighet och e n  tydlig dialog.  
Planer ing p å  nationell, regional  och  lokal n ivå  behöver  g å  i takt. I detta s a m m a n h a n g  vill k o m m u n e n  även 
peka p å  v ik ten  a v  att Traf ikverkets  organisation h a r  kapacitet  i genomförandet  a v  mindre  å tgärder  s å  s o m  
t.ex. cykelvägar  och busshållplatser  u tmed regionala vägar .  

Planförs lage t  s tärker  d e t  hållbara r e s a n d e t  

Flalmstads k o m m u n  tycker  de t  ä r  bra att Trafikverket  föreslår e n  fortsatt satsning p å  stadsmiljöavtal  inom 
planperioden. Framföral l t  ä r  d e t  positivt att investeringarna ges  e n  större långsiktighet o c h  at t  t idsramen för 
genomförandet  ökar. Befolkningsökningen i Halmstad  ställer k r a v  på k o m m u n e n  och  t ransportsystemet  
behöver  bli m e r  yteffektivt o c h  bidra till e n  minskad mi l jöpåverkan för att s taden och  k o m m u n e n  ska k u n n a  
växa  smart  och  hållbart.  Stadsmiljöavtalet  k a n  va ra  en pusselbi t  i k o m m u n e n s  resa mo t  150 000  invånare.  

Satsningen p å  stadsmiljöavtal  t i l l sammans m e d  d e  planerade järnvägsinvester ingar  s o m  f inns i plan förslaget 
ä r  bra åtgärder  för  att s t imulera  det hållbara sättet att resa. D e t  s o m  d o c k  väcker  lite f rågor  ä r  d e  prognoser  
som Trafikverket  arbetar  med.  O m  en utveckl ing sker  som fokuserar  och  prioriterar d e  hål lbara  färdsätten ä r  
de t  då fortsatt r imligt  att arbeta s å  prognosstyrt  med  vägtraf ikens  utveckl ing som Traf ikverket  gör?  
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Ti l lgängl ighet  till S t o c k h o l m  

Halmstads  koppl ing  till Stockholm ä r  viktig. V ä l  fungerande,  t idseffektiva och  frekventa förbindelser m e d  
Stockholmsregionen ä r  centrala fö r  näringslivet ,  den  offentliga sektorn och för privatresenären. D e  nya  
s tambanorna ä r  e n  del a v  denna  t i l lgänglighet  m e n  de t  dröjer  innan denna  investering f inna  p å  plats, enligt 
planförslaget bor tom 2029.  D e  regionala flygplatserna fyller h ä r  e n  viktig funktion o c h  flyget ä r  e n  del av  
t ransportsystemet i s in helhet.  Halmstads  k o m m u n  efterfrågar e n  nationell strategi k r ing  utveckl ing av d e  
regionala  f lygplatserna i Sverige. I denna  strategi b ö r  förutom ti l lgängligheten för resenärer  till huvudstaden 
även räddnings-  och  ambulansf lyg ingå.  

Inom f lygbranschen pågår  e n  snabb teknikutveckl ing o c h  f lyg m e d  fossilfria bränslen ä r  en del a v  detta.  
Redan  idag arbetar  Flygplatsen i Halmstad  akt ivt  m e d  att ö k a  andelen biobränsle.  Traf ikverket  avsätter  totalt 
8 mil jarder  fö r  forskning och  innovation s o m  b land  annat  ska  g å  till att u tveckla  transportsystemet.  Ett  
t ransportsystem dä r  även flyget  ingår. Flygplatsen i Halmstad  vä lkomnar  fortsatt  d ia log  i frågan och  utgör  
gärna  testbädd fö r  utveckl ing a v  t ransportsystemet .  

Halmstads  k o m m u n  v ä x e r  o c h  i e n  v ä x a n d e  k o m m u n  krävs samplaner ing  för  att k o m m u n e n  ska kunna  
utvecklas smar t  och  hållbart.  Traf ikverket  ä r  e n  vikt ig  aktör  i dessa  s ammanhang  o c h  k o m m u n e n  se r  f r a m  
emot  en utökad dialog kr ing  såväl resecentrum s o m  nödvänd iga  infrastrukturåtgärder s o m  krävs fö r  att 
k o m m u n e n  p å  e t t  hållbart  sätt ska kunna  växa  till 150 000  invånare.  

F ö r  H a l m s t a d s  k o m m u n  

Ca r l  F r e d r i k  G r a f ,  k o m m u n s t y r e l s e n s  o r d f ö r a n d e  

H e m ,  v . l u n c h e f  
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